
The Limerick Curfew Murders, 1921
Dúnmharuithe Chuirfiú Luimnigh, 1921



Limerick was at the forefront of the republican struggle 

during Ireland’s War of Independence in both political 

and military terms and its citizens paid a high price. The 

provisions of the Restoration of Order in Ireland Act of 

August 1920 strengthened the hand of the local Crown 

Forces and, in December, Limerick became part of what 

IRA chief of staff Richard Mulcahy would call the ‘War 

Zone’ – a martial law area mainly comprising the six 

counties of Munster garrisoned by the 6th Division, British 

Army. These developments greatly facilitated an ongoing 

policy of ‘unofficial reprisals’ against Irish republicans 

which gave the appearance of a ‘dirty war’.

In Limerick, this ‘dirty war’ culminated on the night of the 

6/7 March 1921. Between 11.30pm and 1.30am, three men 

- the mayor of Limerick George Clancy, his immediate 

predecessor in that office, Michael O’Callaghan, and an 

IRA Volunteer named Joseph O’Donoghue – were brutally 

shot dead at their homes. Although British officialdom 

attributed what the ranking RIC officer subsequently 

termed ‘these callous crimes’ to radical elements of the 

local IRA, they were in fact the work of members of the 

Crown Forces, and were widely recognised as such at 

the time. Dubbed the Limerick Curfew Murders as they 

took place during a nightly military curfew, they sent 

shockwaves through the city and country and made 

headlines around the world. They remain the central 

event in the social memory of the revolutionary period in 

Limerick, where the names of its victims are inscribed 

on the streets. 

Bhí Luimneach chun tosaigh na streachailte poblachtaí i rith 

Chogadh na Saoirse in Éirinn i dtaobh cúrsaí polaitíochta 

agus míleata agus d’íoc a shaoránaigh go daor as. Neartaigh 

forálacha an Restoration of Order in Ireland Act, a achtaíodh 

i Lúnasa 1920, Fórsaí na Corónach áitiúla agus rinneadh 

cuid den ‘Láthair Chogaidh’ de Luimneach i Nollaig faoi mar 

a thabharfadh Ceann Foirne an IRA, Richard Mulcahy air 

– limistéar dlí mhíleata ina raibh sé chontae na Mumhan, 

den chuid is mó, ina raibh garastún an 6ú Rannóg, Arm na 

Breataine. Rinne na forbairtí beartas ‘bearta neamhoifigiúla 

díoltais’ a éascú go mór in aghaidh poblachtaigh Éireannacha, 

agus bhí sé ina ‘cogadh salach’.

I Luimneach, tharla an eachtra ba mheasa den ‘chogadh 

salach’ seo ar oíche an 6/7 Márta 1921. Lámhachadh 

triúr marbh go brúidiúil - Méara Luimnigh, Seoirse Mac 

Fhlannchadha, an duine deireanach a bhí i seilbh na hoifige 

sin, Micheál Ó Ceallacháin, agus Óglach den IRA darbh 

ainm Iósaef Ó Donnchadha – idir 11.30pm agus 1.30am ag a 

n-áiteanna cónaithe. Cé gur thug oifigiúlachas na Breataine 

fios gur poblachtaigh radacacha áitiúla ba chúis leis ‘na 

coireanna cruachríocha seo’, faoi mar a thug an t-oifigeach 

céime den RIC orthu an oíche sin, ba bhaill d’Fhórsaí na 

Corónach a rinne iad agus aithníodh go fairsing forleathan 

sin ag an tráth sin. Tugadh Dúnmharuithe an Chuirfiú orthu 

mar gheall gur tharla siad i rith cuirfiú míleata a cuireadh i 

bhfeidhm ar Luimneach. Chuir siad an chathair agus an tír 

trína chéile agus bhain siad ceannlínte nuachta amach ar 

fud an domhain. Is é an eachtra lárnach i gcuimhne shóisialta 

thréimhse an éirí amach i Luimneach go fóill, áit a bhfuil 

ainmneacha a íospartach greanta go docht ar na sráideanna.

‘These Callous Crimes’
‘Na Coireanna Cruachroíocha Seo’



Victims: Joseph O’Donoghue – ‘the Ideal Volunteer’ 
Íospartaigh: Iósaef Ó Donnchadha – ‘an Sár-Óglach’

Joseph O’Donoghue was born in October 1895 in 

Ballinacargy, county Westmeath where his parents, 

James and Bridget, ran a farm. An ardent Irish 

nationalist, he became involved with the GAA and the 

Gaelic League as a young man and he joined the Irish 

Volunteers in 1917. He was subsequently promoted to 

section leader with D Company, 1st Battalion, Athlone 

Brigade IRA, described by his company captain as  

‘the ideal Volunteer … a very willing, sober, honest and 

upright worker for the cause’.  

Rugadh Iósaef Ó Donnchadha i nDeireadh Fómhair 

1895 i mBaile na Carraige, Contae na hIarmhí, áit a 

raibh feirm bheag ag a thuismitheoirí, James agus 

Bridget. Náisiúnaí Éireannach díograiseach a bhí 

ann agus ghlac sé páirt leis an CLG agus Conradh na 

Gaeilge nuair a bhí sé ina fhear óg agus chuaigh sé 

le hÓglaigh na hÉireann sa bhliain 1917. Tugadh ardú 

céime dó aníos go dtí ceannaire rannóige le Complacht 

D, an 1ú Cathlán, Briogáid Bhaile Átha Luain den IRA, 

agus dúirt captaen a chomplachta gur ‘Sár-Óglach 

... oibrí an-toiliúil, an-stuama, an-ionraic agus an-

mhacánta ar son na cúise’ é.  

(1)

Military Service Pensions Collection DP3623. Courtesy 
of the Military Archives. 

Bailiúchán Pinsean Na Seirbhíse Míleata DP3623. Courtest 
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Victims: Joseph O’Donoghue – ‘the Ideal Volunteer’    Íospartaigh: Iósaef Ó Donnchadha – ‘an Sár-Óglach’

O’Donoghue moved to Limerick city in late 1919 to take 

up a managerial position with the British & Argentine 

Meat Company on William Street. There, his well-

attested  ‘easy, courteous and affable disposition’ 

proved popular with colleagues and customers alike. 

He quickly established a presence in local nationalist 

circles. Most significantly, he gave ‘splendid service’ to 

the city branch of the Gaelic League and was a ‘loyal 

and active’ member of E Company, 2nd Battalion, Mid-

Limerick Brigade IRA. 

Bhog Ó Donnchadha go Cathair Luimnigh go 

déanach sa bhliain 1919 chun glacadh le post 

bainistíochta le Cuideachta Feolta na Breataine 

agus na hAirgintíne ar Shráid Liam, áit ar chosúil 

go raibh an-chion ag a chomhghleacaithe agus ag 

custaiméirí ar ‘a mheon réchúiseach, cúirtéiseach 

agus cairdiúil’ a raibh bunús maith leis. Ghlac sé páirt 

gan mórán moille i ngrúpaí náisiúnacha sa chathair. 

Ba shuntasaí an ‘sárfhónamh’ a rinne sé do bhrainse 

áitiúil Chonradh na Gaeilge agus ba bhall ‘dílis agus 

gníomhach’ é de Chomplacht E, an 2ra Cathlán, 

Briogáid Lár Luimnigh den IRA

Bridget Liddy, with her husband, Joseph. Joseph died one year prior to the murders.

Bríd Uí Lidí agus a fear céile, Iósaef. Fuair Iósaef bás bliain roimh na dúnmharuithe. (2)Freeman’s Journal, 12 March 1921

At around 11.40 on the night of 6 March 1921, a small party 

of disguised and armed men called to O’Donoghue’s 

lodgings at ‘Tigh na Fáinne’ on Janesboro Avenue as the 

household was readying for bed. The men demanded 

entry of the landlady, Bridget Liddy, and on establishing 

O’Donoghue’s identity, removed him from the house. 

Ag thart ar 11.40 san oíche an 6 Márta 1921, thug grúpa 

beag fear faoi bhréagriocht agus faoi airm cuairt ar 

lóistín Uí Dhonnchadha ag ‘Tigh na Fáinne’ ar Ascaill 

Bhaile Shinéad fad a bhí muintir an tí ag dul a luí. D’iarr 

na fir cead isteach ón úinéir, Bríd Uí Lidí, agus i ndiaidh 

go raibh siad cinnte gurbh é Ó Donnchadha a bhí ann, 

baineadh den teach é. 

Freeman’s Journal, 12 March 1921

Click here to read Bridget Liddy’s evidence to the court
Cliceáil anseo chun fianaise Bhríd Uí Lidí a léamh

http://www.limerickcity.ie/media/Curf021.pdf
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Liddy told the consequent military court of inquiry that 

she was ordered to remain inside until 6am on pain of 

being shot and, afraid for herself and her children, she 

complied. She emerged at 6.45 to discover O’Donoghue’s 

body on the side of the road near her gate. Evidence 

presented to the court by an army doctor indicated that 

he had been shot eight times. 

Dúirt Bean Uí Lidí don chúirt mhíleata a tionóladh ina 

dhiaidh sin gur tugadh ordú dóibh fanacht sa teach go dtí 

6am nó go ndéanfaí iad a lámhach agus, mar gheall go 

raibh eagla uirthi agus dá leanaí, chloígh sí leis an ordú 

seo. D’fhág sí an teach ag 6.45 agus tháinig sí ar chorp Uí 

Dhonnchadha ar thaobh an bhóthair i ngar dá geata. Thug 

fianaise liachta le fios gur lámhachadh é ocht n-uaire.

Victims: Joseph O’Donoghue – ‘the Ideal Volunteer’    Íospartaigh: Iósaef Ó Donnchadha – ‘an Sár-Óglach’



George Clancy was born in Grange, county Limerick in 1881. 

His family had strong Fenian associations and he imbibed 

what his Bureau of Military History biography termed 

‘militant Irish nationality’ from a young age. Thus, he 

became a ‘Gaelic Leaguer before the Gaelic League, a Sinn 

Féiner before Sinn Féin’, who went on to work ‘in every 

department of Irish National Endeavour – educational, 

physical, political, economic’. For example, as a student 

in Dublin’s University College, Clancy was the ‘leading 

spirit’ in a new Irish sporting and social club, Cumann na 

bPáirtidhthe (‘The Confederates’), and he established a 

campus branch of the Gaelic League. 

Rugadh Seoirse Mac Fhlannchadha sa Ghráinseach, 

Contae Luimnigh sa bhliain 1881. Bhí a theaghlach go 

mór ar son na bhFíníní agus, faoi mar a tugadh le fios i 

mbeathaisnéis a scriobh an Biúró na Staire Míleata, bhí 

sé faoi thionchar náisiúnachas cathach na hÉireann óna 

n-óige. Mar thoradh air sin, ‘tacadóir Chonradh na Gaeilge 

sula raibh Conradh na Gaeilge ann, tacadóir Shinn Féin 

sula raibh Sinn Féin ann’ a bhí ann agus d’oibrigh sé ina 

dhiaidh sin ‘i ngach limistéar de Dhícheall Náisiúnta na 

hÉireann – oideachas, fisiciúil, polaitiúil, geilleagrach’. Mar 

shampla, nuair ba mhac léinn i gColáiste na hOllscoile, 

Baile Átha Cliath é, bhí páirt lárnach aige cumann 

Éireannach nua sóisialta agus spóirt a bhunú, Cumann na 

bPáirtidhthe, agus i mbrainse de Chonradh na Gaeilge a 

bhunú ar an gcampas.

Cumann na bPáirtidhthe hurling club, c. 1902: George Clancy, middle row, 4th from left. (3)
Cumann iománaíochta Chumann na bPáirtidhthe, thart ar an mbliain 1902:  Seoirse Mac Fhlannchadha, an tsraith láir, an 4ú duine ó chlé.

Victims: George Clancy – ‘a Sinn Féiner before Sinn Féin’
Íospartaigh: Seoirse Mac Fhlannchadha – ‘tacadóir Shinn Féin sula raibh Sinn Féin ann’

George Clancy (2nd from left) in University College, Dublin.

Seoirse Mac Fhlannchadha i gColáiste na hOllscoile, Baile Átha Cliath (4)
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Victims: George Clancy – ‘a Sinn Féiner before Sinn Féin’     Íospartaigh: Seoirse Mac Fhlannchadha – ‘tacadóir Shinn Féin sula raibh Sinn Féin ann’

University College graduate class, 1904. George Clancy seated in cap, with James Joyce standing behind. Clancy was Joyce’s model for the character of Michael Davin in 
Portrait of the Artist as a Young Man. Joyce described Davin as ‘a young fenian’ who ‘worshipped on the sorrowful legend of Ireland’.
Rang céimithe Choláiste na hOllscoile, 1904. Seoirse Mac Fhlannchadha ina suí agus caipín á chaitheamh aige, agus James Joyce ina sheasamh taobh thiar de. Ba é Mac 
Fhlannchadha an tsamhail a d’úsáid Joyce don charachtar Michael Davin in Portrait of the Artist as a Young Man. Dúirt Joyce gur ‘fínín óg’ é Davin ‘a rinne adhradh ar sheanscéal 
brónach na hÉireann’. (5)

Clancy immersed himself in Irish revivalism and 

republican activism throughout his postgraduate career 

as a language teacher. He was a key figure in the Gaelic 

League in Limerick City, where he taught Irish from 

1908 until 1918, and he was a founder member of the 

area branch of the Irish Volunteers in 1914. He was also a 

local IRB leader and served as adjutant and vice officer 

commanding with the 1st Battalion, Mid-Limerick 

Brigade IRA. 

Lean sé de bheith gafa le hathbheochan na Gaeilge 

agus le gníomhaíochas poblachtach I rith a ghairme 

beatha iarchéime mar mhúinteoir teanga. Nuair a 

mhúin sé an Ghaeilge I gCathair Luimnigh ón mbliain 

1908 go dtí 1918, bhí sé ina bhall gníomhach de 

Conradh na Gaeilge, agus ba bhall bunaidh bhrainse 

Óglaigh na hÉireann sa chathair é Mac Fhlannchadha 

in Eanáir 1914. Chomh maith leis sin, ba cheannaire 

áitiúil an IRB é, agus d’fhóin sé mar aidiúnach leis an 1ú 

Cathlán, Briogáid Lár Luimnigh den IRA.

Clancy eschewed parliamentary politics for most of his 

life. According to his wife Mary, he had no faith in the 

Westminster system and he rejected two invitations to join 

the Irish Party, one directly extended by John Redmond. 

However, Sinn Féin’s entry into the electoral fray saw him 

take an increasingly activist stance. He campaigned for 

the party in the East Clare by-election in July 1917 and the 

General Election of 1918, and he was a Limerick agent for 

the First Dáil Loan. Clancy stood as a Sinn Féin candidate 

in the municipal elections of January 1920 and was elected 

senior alderman on Limerick Corporation. He became 

mayor of Limerick city one year later. 

D’fhan Mac Fhlannchadha glan amach ó pholaitíocht 

toghcháin don chuid ba mhó dá shaol. Dar le Máire, ní 

raibh ‘aon mhuinín aige I ngníomh Parlaiminteach [na 

Breataine] agus dhiúltaigh sé ar a laghad dhá chuireadh 

chun bheith mar bhall de Pháirtí na hÉireann, ba é John 

Redmond a thug ceann de na cuirí dó. Ach I ndiaidh gur 

iontráil Sinn Féin san iomaíocht toghcháin, thosaigh Mac 

Fhlannchadha ag glacadh le seasamh a bhí ag éirí níos 

gníomhaí I gcónaí. Rinne sé feachtas an-ghníomhach ar son 

an pháirtí I bhfothoghchán Oirthear an Chláir in Iúil 1917 agus 

in Olltoghchán 1918, agus d’oibrigh sé mar ghníomhaire ar an 

iasacht Chéad Dála. Sheas sé féin mar iarrthóir Shinn Féin sna 

toghcháin chathrach in Eanáir 1920, nuair a toghadh é ina 

sheanóir I mBardas Luimnigh. Toghadh Mac Fhlannchadha 

ina mhéara ar Chathair Luimnigh bliain ina dhiaidh sin.  

Clancy was imprisoned for his republican activities in 1917, but was 
quickly released following a hunger strike.
Cuireadh Mac Fhlannchadha chun príosúin de dheasca a ghníomhaíochtaí 
poblachtacha sa bhliain 1917, ach scaoileadh saor é go luath tar éis 
stailc ocrais. 



A little after 1am on the morning of 7 March 1921, the 

Clancys were roused from their sleep by loud knocking 

and, as Crown Forces’ raids on their home were becoming 

routine, they went down. Mary opened the door to find 

herself confronted by three armed men in overcoats, 

goggles, and hats. Quickly sensing real danger, she 

attempted to deny the men entry, but they forced their 

way past her and shot her husband dead in the hall. Mary 

was herself shot in the hand as she tried to defend him. 

Tamall gairid tar éis 1am ar maidin an 7 Márta 1921, thug 

triúr fear faoi airm agus faoi bhréagriocht cótaí móra, 

spéaclaí cosanta agus hataí, cuairt ar áit chónaithe Mhic 

Fhlannchadha. Mar gheall go raibh ruathar á thabhairt 

ar a dteach go rialta, d’oscail Máire an doras. Nuair a 

bhraith sí go raibh baol mór ann, rinne sí iarracht na fir a 

choimeád amach, ach bhrúigh siad thairsti agus scaoil 

siad a fear céile marbh sa halla. Lámhachadh Máire féin 

sa lámh fad a rinne sí iarracht é a chosaint.

Victims: George Clancy – ‘a Sinn Féiner before Sinn Féin’    Íospartaigh: Seoirse Mac Fhlannchadha – ‘tacadóir Shinn Féin sula raibh Sinn Féin ann’

Clancy married Mary (‘Moll’) Killeen in July 1915. A National School teacher by profession, 
she was well known in Limerick nationalist circles, primarily through her involvement 
with the Gaelic League and Cumann na mBan. According to George’s brother Egan, Mary 
was ‘a more active Irish nationalist than George, if that were possible’.
Phós Mac Fhlannchadha Máire (‘Moll’) Ní Chillín sa bhliain 1915. Bhí sí ina mhúinteoir 
bunscoile agus bhí ar eolas go maith i measc lucht náisiúnach na hÉireann i Luimneach. 
Bhí sí páirteach an-ghníomhach I gConradh na Gaeilge agus Chumann nna mBan. Dúirt 
deartháir Mhic Fhlannchadha, Aogán, gur ‘náisiúnaí níos gníomhaí [í a dheirfiúr chéile] 
ná mar a bhí Seoirse, aisteach go leor’. (6)

The Clancy residence, Dún Guir, at Castleview Gardens in Thomondgate.
Teach Mhic Fhlannchadha, Dún Goir ag Gairdíní Radharc an Chaisleáin i Sparr Thuamhan.
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Michael ‘O’Callaghan was born in Eden Terrace, Limerick city 

in 1879, the son of Edward and Ellen O’Callaghan who owned 

the successful City Tannery. Although ill-health prevented 

him receiving formal childhood education, he was a natural 

scholar and went on to qualify as an industrial chemist in 

London. This equipped him to take over the running of the 

family business, ultimately as managing director. 

O’Callaghan came from what his wife, Kate, called ‘sound 

national stock on both sides’. He maintained an active interest 

in Irish revivalist culture through membership of the Gaelic 

League and he strongly advocated for the strengthening 

of Ireland’s native economy through his work with Irish 

industrial associations. 

Rugadh Mícheál Ó Ceallacháin in Ardán Éidin, Cathair 

Luimnigh sa bhliain 1879. Ba mhac le hÉadbhard agus Eibhlín Ó 

Ceallacháin é, a bhí ina n-úinéirí ar Theanús rathúil na Cathrach. 

Cé gur chuir drochshláinte cosc air ó oideachas foirmiúil a fháil 

agus é ina leanbh, ba scoláire ó nádúr é agus cháiligh sé ina 

dhiaidh sin mar phoitigéir tionsclaíoch i Londain. Chabhraigh 

seo leis ceannas a ghlacadh ar ghnóthas an teaghlaigh a 

reáchtáil, mar stiúrthóir 

Ba ‘sliocht cheart náisiúnach ar an dá thaobh’ é muintir 

Uí Cheallacháin, dar lena bhean chéile, Cáit. Bhí spéis 

ghníomhach i gcónaí aige i gcultúr athbheochana na hÉireann 

agus ba bhall de Chonradh na Gaeilge é agus thacaigh sé go 

láidir le todhchaí gheilleagrach dhúchasach na hÉireann tríd 

an obair a rinne sé le Cumann Forbartha Tionscail na hÉireann. 

bainistíochta, ar deireadh thiar.

Victims: Michael O’Callaghan – ‘the Brains of Limerick Sinn Féin’
Íospartaigh: Mícheál Ó Ceallacháin – ‘Éirim Shinn Féin Luimnigh’ 

This image is reproduced with the kind permission of the National Museum of Ireland. 
Foilsítear an íomhá seo le caoinchead Ard-Mhúsaem na hÉireann.
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Victims: Michael O’Callaghan – ‘the Brains of Limerick Sinn Féin’   Íospartaigh: Mícheál Ó Ceallacháin – ‘Éirim Shinn Féin Luimnigh’ 

O’Callaghan also participated in local nationalist politics. 

According to Kate, he joined Limerick’s original Sinn Féin club 

in 1905 and was a member of its O’Rahilly Club when he died. 

However, he was also active in the Home Rule movement 

through his involvement with the All for Ireland League and 

as a founder member of the Limerick branch of the Irish 

Nation League in 1916.

O’Callaghan was a prime mover in the establishment of 

the Limerick Irish Volunteers and he sat on the executive 

committee until 1916. Following the Easter Rising, he 

served as treasurer of the Limerick branch of the National 

Aid Association and Volunteers’ Dependants Fund and he 

agitated for republican prisoner release. Like Clancy, he 

campaigned for Sinn Féin in the 1917 East Clare by-election 

and the General Election of 1918.

Ghlac Ó Ceallacháin páirt freisin sa pholaitíocht náisiúnach. 

De réir Cháit, ghlac sé le ballraíocht de chéad chumann 

Shinn Féin Chathair Luimnigh sa bhliain 1905 agus ba bhall 

de Chumann Uí Rathaille Shinn Féin é nuair a fuair sé bás. 

Bhí baint ghníomhach aige freisin, áfach, sa ghluaiseacht 

ar son Rialtas Dúchais tríd an bpáirt a bhí aige sa Chonradh 

Uile-Éireann agus mar bhall bunaidh bhrainse Chonradh 

Náisiún na hÉireann i Luimneach i Meán Fómhair 1916. 

Ba é Ó Ceallacháin an príomhthionscnóir freisin maidir le 

brainse Luimnigh d’Óglaigh na hÉireann a bhunú agus 

shuigh sé ina choiste feidhmiúcháin go dtí 1916. I ndiaidh 

Éirí Amach na Cásca, d’oibrigh sé mar chisteoir bhrainse 

Luimnigh den Chumann Cúnaimh Náisiúnta agus Chiste 

Chleithiúnaithe na nÓglach agus rinne sé agóid ar son 

príosúnaigh phoblachtacha a scaoileadh. Cosúil le Mac 

Fhlannchadha, rinne sé feachtas ar son Shinn Féin i 

bhfothoghchán Oirthear an Chláir 1917 agus in 

Olltoghchán 1918. Derry Journal, 18 September 1916

According to Kate, her husband rejected entreaties to serve a second mayoral term, 
saying that ‘one year of the Mayoralty under present circumstances was the most that 
could be expected from even the best citizen of the Republic’. 

Dar le Cáit, dhiúltaigh a fear céile impí a rinneadh chun an dara téarma a chaitheamh 
mar mhéara, agus dúirt sí ‘nach bhféadfadh súil a bheith leis go gcaithfeadh fiú an 
saoránach is fearr sa Phoblacht níos mó ná bliain amháin ina Mhéara faoi na cúinsí i 
láthair na huaire’. 

Born in 1885, Kate O’Callaghan (née Murphy) was a native of Lissarda, county 
Cork. She earned a degree from the Royal University and succeeded her 
sister as senior lecturer in education at Limerick’s Mary Immaculate College 
in 1912. She became very active in local nationalist politics as a founder 
member of Limerick Cumann na mBan. She met Michael through her 
involvement in the Gaelic League and they married in 1914. 
Image courtesy of the National Library of Ireland.

Rugadh sa bhliain 1885 Cáit (Ní Mhurchú) Uí Cheallacháin agus ba é Lios 
Ardachaidh i gContae Chorcaí a háit dúchais. Bhain sí céim amach ón Ollscoil 
Ríoga, agus tháinig sí in ionad a deirféar mar léachtóir sinsearach san 
oideachas ag Coláiste Mhuire gan Smál, Luimneach sa bhliain 1912. D’éirigh sí 
an-ghníomhach sa pholaitíocht náisiúnach áitiúil; ba bhall bunaidh bhrainse 
Luimnigh de Chumann na mBan í. Chas sí le Mícheál tríd an mbaint a bhí aici i 
gConradh na Gaeilge. Pósadh iad sa bhliain 1914. 
Courtest Leabharlann Náisiúnta na hÉireann.

O’Callaghan’s own career as a public representative 

commenced with his election to Limerick Corporation in 

1911 and culminated in his inauguration as Sinn Féin mayor 

of Limerick city in January 1920. By then, politics was his 

particular focus (according to Kate, he had become ‘the 

brains of [Limerick] Sinn Féin’) and he did not hold IRA rank 

during the War of Independence.

Cuireadh tús le gairm bheatha féin Uí Cheallacháin mar 

ionadaí poiblí nuair a toghadh é le Bardas Luimnigh sa 

bhliain 1911 agus rinneadh é a insealbhú, ar deireadh, mar 

mhéara Shinn Féin Chathair Luimnigh in Eanáir 1920. Faoin 

tráth sin, dhírigh sé ar an bpolaitíocht, ach go háirithe (ba 

‘éirim Shinn Féin [Luimnigh]’ anois é faoin tráth sin, dar le 

Cáit) agus ní raibh céim san IRA bainte amach aige i rith 

Chogadh na Saoirse.



 

Shortly after 1am on the morning of  7 March 1921, two men 

disguised with goggles and hats called to the O’Callaghan 

residence, St Margaret’s on the North Strand, and demanded 

that Michael come to the door. Assured that they were 

Crown officers, and as accustomed to raids as the Clancys, 

he and Kate went down. When Kate opened the door the 

men opened fire at close quarters and, despite her strenuous 

attempt to protect him, Michael was 

mortally wounded.

Go gairid i ndiaidh 1am ar maidin an 7 Márta 1921, thug 

beirt fhear faoi bhréagriocht cuairt ar áit chónaithe Uí 

Cheallacháin, Bailtín Thobar Máiréad, ar an Trá Thuaidh agus 

d’iarr siad go dtiocfadh Mícheál chuig an doras. Bhí sé chomh 

taithíoch céanna ar ruathair na bpóilíní agus a bhí muintir 

Mhic Fhlannchadha, agus rinne sé féin agus Cáit a d’iarr siad.  

Nuair a d’oscail siad an doras, thosaigh na fir ag scaoileadh 

piléir leis i ngar dó agus, in ainneoin na n-iarrachtaí móra 

a rinne a bhean chéile chun é a chosaint, gortaíodh Ó 

Ceallacháin go marfach.

Victims: Michael O’Callaghan – ‘the Brains of Limerick Sinn Féin’   Íospartaigh: Mícheál Ó Ceallacháin – ‘Éirim Shinn Féin Luimnigh’ 

	 Daily Mirror, 11 March 1921

Kate O’Callaghan (centre), with her sister and a maid at St Margaret’s.
Reproduced with the kind permission of Patricia Haselbeck ©The Haselbeck Collection.

Cáit Uí Cheallacháin, a deirfiúr, agus seirbhíseach ag Bailtín Thobar Máiréad. 
Foilsítear an íomhá le caoinchead Patricia Haselbeck ©The Haselbeck Collection.
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‘Ireland and the World stand appalled …’
‘Tá uafás ar Éirinn agus ar an Domhan …’
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After Requiem Mass in St John’s Cathedral, the three 

murdered men were buried in the municipal cemetery, 

Mount St Lawrence. Photographs of the funeral, a 

huge civic event attended by the mayors of almost all 

nationalist-controlled municipalities across Ireland, 

appeared in several newspapers, including the Irish 

Independent, Freeman’s Journal, Sunday Independent, 

Daily Mail, & Illustrated London News.

I ndiaidh Aifreann Éagnairce in Eaglais Naomh Eoin, 

cuireadh an triúr fear a dúnmharaíodh i reilig na 

cathrach, Cnocán San Labhrás. Foilsíodh grianghraif den 

tsochraid, imeacht ollmhór cathartha ar fhreastail méaraí 

ó beagnach gach bardas faoi rialú náisiúnaithe ar fud 

na hÉireann air, i roinnt nuachtán, The Irish Independent, 

Freeman’s Journal, The Sunday Independent, The Daily 

Mail, agus Illustrated London News san áireamh.

‘A Day That Will Not Readily Fade from Public Memory’
‘Lá Nach Ligfidh an Pobal i nDearmad go Deo’



‘A Day That Will Not Readily Fade from Public Memory’   ‘Lá Nach Ligfidh an Pobal i nDearmad go Deo’

This image is reproduced with the kind permission of the National Museum of Ireland. 
Foilsítear an íomhá seo le caoinchead Ard-Mhúsaem na hÉireann.



A military court of inquiry into the murders opened 

on 7 March, but immediately adjourned until after the 

funerals. Hearings commenced on 11 March and 15 

witnesses gave evidence. All but five were members of 

the Crown Forces. 

Mary Clancy and Kate O’Callaghan refused to attend, 

arguing that military courts were ‘but a farce and a 

travesty of justice’. And, to their minds, the Curfew 

Murders inquiry bore this out; they believed that the 

court’s finding that O’Donoghue, O’Callaghan, and 

Clancy had been wilfully murdered ‘by persons unknown’ 

was a deliberate obfuscation of the fact that they had 

been killed by Crown Forces. 

Cuireadh tús le cúirt mhíleata imeachta ar na 

dúnmharuithe an 7 Márta, ach cuireadh ar athló 

láithreach é go dtí go raibh na sochraidí thart. Cuireadh 

tús le héisteachtaí an 11 Márta agus thug 15 fhinné fianaise 

i rith dhá lá. Ba bhaill d’Fhórsaí na Corónach a bhí suite go 

háitiúil gach duine seachas cúigear.

Dhiúltaigh Máire Mhic Fhlannchadha agus Cáit Uí 

Cheallacháin freastal, agus dúirt siad nach raibh sna 

himscrúduithe siúd ‘ach cur i gcéill agus an ceartas a 

chur as riocht’, agus gur dheimhnigh an fiosrúchán 

ar Dhúnmharuithe an Chuirfiú é seo dóibh, dar leo. 

Chreid siad go ndearna an cinneadh a rinne an chúirt, 

go ndearna ‘daoine anaithnide’ Ó Donnchadha, Ó 

Ceallacháin agus Mac Fhlannchadha a dhúnmharú 

go toiliúil, an fhírinne a dhoiléiriú - gurbh iad Fórsaí na 

Corónach a mharaigh iad.

Under the Restoration of Order in Ireland Act of 1920, military courts of inquiry replaced coroners’ inquests in several Irish 
counties. The benches comprised three military personnel, who were not required to have legal or military training. 

Tháinig cúirteanna fiosrúcháin míleata in ionad ionchoisní cróinéirí i roinnt contaetha in Éirinn faoin Restoration of Order in Ireland Act, 1920. 
Bhí an chúirt comhdhéanta de thriúr oifigeach airm nár ghá dóibh oiliúint dlí nó leighis a bheith acu.

RIC Weekly Summary, 18 March 1921

Perpetrators: ‘Extreme Republicans’? 
Déantóirí: ‘Poblachtaigh Mhóra’?



The court’s questioning of key witnesses was, at the very 

least, culpably incompetent. But firm evidence has yet 

to emerge that it consciously engaged in a cover-up. 

Limerick’s military commander, A. R. Cameron, alone 

addressed the issue of the perpetrators’ identities and 

he strongly argued for ‘the extreme improbability of the 

Crown Forces being connected with the crimes’. For 

while O’Callaghan and Clancy were certainly ‘advanced 

Sinn Féin politicians and connected with the Republican 

Army … they were opposed to violence and did their best 

to prevent outrages’. It therefore seemed to Cameron 

‘incredible that people should believe that, for no 

apparent reason, Forces of the Crown should select two 

victims who were generally supposed to be amongst 

the influential party of citizens who had striven to keep 

the peace’. 

Ba mhí-éifeachtach agus lochtach, ar a laghad, an 

ceistiú a rinne an chúirt ar phríomhfhinnéithe. Ach ní 

raibh aon fhianaise dhaingean ann go ndearna an 

chúirt é seo a cheilt go coinsiasach. Níor phléigh ach 

ceannasaí míleata Chathair Luimnigh, R. P. Cameron 

ceist aitheantais na ndéantóirí agus rinne sé argóint 

láidir ar son ‘neamhdhóchúlacht mhór a bheith ann 

go raibh Fórsaí na Corónach páirteach sna coireanna’. 

Cé gur chinnte gur ‘ardpholaiteoirí Shinn Féin [Ó 

Ceallacháin agus Mac Fhlannchadha] agus go raibh 

siad bainteach leis an Arm Poblachtach … chuir siad in 

aghaidh foréigin agus rinne siad a ndícheall ionsaithe 

a chosc’. Cheap sé, ar an ábhar sin, gur ‘dochreidte dó 

gur cheart go gceapfadh daoine go roghnódh Fórsaí na 

Corónach beirt íospartach gan cúis shoiléir a bheith leis, 

daoine a cheap an móramh a bhí mar bhall de pháirtí 

mórthionchair na saoránach a bhí meáite ar an 

tsíocháin a chothú’

Perpetrators: ‘Extreme Republicans’?   Déantóirí: ‘Poblachtaigh Mhóra’?

Fr Philip Murphy was appointed mayoral chaplain by Michael O’Callaghan on his 
election in January 1920 and he remained in the role when George Clancy took 
office. He gave last rites to both on the night of their murders and was, in Mary 
Clancy’s words, ‘a source of help and consolation’ to their widows ‘during all that 
terrible time’. Fr Philip told the court of inquiry that Mr O’Callaghan was the brains 
of  [Limerick] Sinn Féin and Mr Clancy was the heart’.
Cheap Mícheál Ó Ceallacháin an tAthair Pilib Ó Murchú d’Ord na mBráithe Mionúra 
ina shéiplíneach leis an méara nuair a toghadh é in Eanáir 1920 agus bhí an ról 
seo fós aige nuair a ghlac Seoirse Mac Fhlannchadha leis an oifig. Chuir sé an 
ola dheireanach ar oíche a ndúnmharuithe ar an mbeirt agus, dar le Máire Mhic 
Fhlannchadha, sholáthair sé ‘cabhair agus sólás’ dá mbaintreacha ‘i rith na tréimhse 
uasfásaí sin go léir’. Dúirt an tAthair Pilib leis an gcúirt imeachta ‘Ba é an tUasal Ó 
Ceallacháin éirim Shinn Féin [Luimnigh] agus ba é tUasal Mac Fhlannchadha croí 
Shinn Féin [Luimnigh]’ (8)

The mayoral Catholic chaplain, Fr Philip, provided 

unwitting support for this theory by describing 

O’Callaghan and Clancy in similar terms: O’Callaghan was 

‘most moderate in his views and a peace-loving man’ 

and ‘a restraining influence’ on militant republicans, and 

Clancy ‘was of the same thinking’.  

Thug séiplíneach Caitliceach an mhéara, an tAthair Pilib, 

tacaíocht i ngan fhios lena theoiric trína mhacasamhail 

de chur síos a dhéanamh ar Ó Ceallacháin agus Mac 

Fhlannchadha: Bhí Ó Ceallacháin ’an-mheasartha 

ó thaobh a thuairimí agus bhí sé go mór ar son 

na síochána’ agus ‘d’imir sé tionchar srianta’ ar 

phoblachtaigh mhíleatacha, agus ‘bhí an meon 

céanna’ ag Mac Fhlannchadha.  

Archibald Cameron, described by Thomas Toomey as ‘an honourable man 
[who] seems to have deluded himself into thinking that elements of the 
Crown Forces could not have carried out the killings’. 	
De réir an staraí Tomás Ó Tuama, ‘fear uasal [é A. Cameron] agus caithfidh go 
raibh dul amú air gur cheap sé nach bhféadfadh Fórsaí na Corónach na maruithe 
a dhéanamh’. (9)

James Roberts, one of two local doctors to give evidence to the court. A graduate 
of Dublin’s Catholic University Medical School, he lived and practiced at 13 Mallow 
Street. Roberts went to St Margaret’s on the night of the murders to attend to 
Michael O’Callaghan. 

Ba é James Roberts ar cheann de dhá dochtúirí áitiúla fianaise don chúirt a 
thabhairt. Bhain sé céim amach ó Ollscoil Scoil Leighis Chaitliceach agus mhair sé 
agus d’oibrigh sé ar Shráid Mala. Ar an oíche na dúnmharuithe, chuaigh sé go dtí 
Bailtín Thobar Máiréad oíche chun cúram leighis a thabhairt do Mhícheál. (7)

http://www.coolfinbooks.ie/01501/1535.html


Bhí an teoiric i bhfad níos inchreidte do Cameron gur 

mharaigh na míleataigh ceannann céanna a rinne siad a 

shrianadh Ó Ceallacháin agus Mac Fhlannchadha. Thug 

sé le fios dá lucht ceannais ‘[ba] bheag amhras a bhí air ... 

go ndearna na poblachtaigh mhóra na dúnmharuithe mar 

gheall gur chuir Ó Ceallacháin agus Mac Fhlannchadha in 

aghaidh ionsaithe a dhéanamh ar Fhórsaí na Corónach’. 

Sholáthair Cameron cáipéisí a gabhadh i rith ruathair a 

tugadh ar Cheanncheathrú Ghinearálta an IRA i mBaile 

Átha Cliath mar fhianaise a léirigh go soiléir an frustrachas 

a bhí ar Bhriogáid Oirthear Luimnigh mar gheall ar an 

neamhghníomhaíocht a tugadh faoi deara sa dá limistéar 

briogáide eile sa chontae, go háirithe Luimneach Láir, áit 

‘nach raibh úsáid á baint as tuairim is 400 raidhfil’. Trí Ó 

Ceallacháin agus Mac Fhlannchadha a mharú, bhí súil ag 

radacaithe poblachtacha ní hamháin leis an tionchar srianta 

a d’imir siad ar IRA Chathair Luimnigh a bhaint, ach ‘ionsaithe 

a spreagadh ar Fhórsaí na Corónach’ agus chuirfí an locht 

air seo as a mbásanna. In ainneoin nár cuireadh bás Uí 

Dhonnchadha i gcuntas in aon chor, glacadh leis, le himeacht 

ama, gurbh é an míniú seo ar Dhúnmharuithe an Chuirfiú 

tuairim oifigiúil na Corónach.

Perpetrators: ‘Extreme Republicans’?   Déantóirí: ‘Poblachtaigh Mhóra’?

Far more credible to Cameron was the theory that O’Callaghan 

and Clancy had been killed by the militants that they tried to 

restrain. He reported to his superiors that he had ‘little doubt … 

that the murders were committed by the extreme republicans 

because Clancy and O’Callaghan resisted suggestions for 

outrages on the Crown Forces’.

Cameron adduced as evidence documents seized during a 

raid on IRA GHQ in Dublin which laid bare frustration on the 

part of the East Limerick Brigade at perceived inactivity in the 

county’s two other brigade areas, particularly Mid Limerick 

where ‘possibly 400 rifles were lying idle’. By eliminating 

O’Callaghan and Clancy, republican radicals hoped to remove 

their restrictive influence on IRA activity in Limerick city, and 

‘provoke attacks on the Crown Forces’ who would, inevitably, 

be blamed for their deaths. Although this explanation took no 

account of O’Donoghue’s murder, it became established as the 

Crown line.

Click to enlarge Click to enlarge

Click here to read Cameron’s evidence to the court
Cliceáil anseo chun fianaise Cameron a léamh

https://drive.google.com/file/d/1uEJlCyQh9DH9jK8o2iPYU0ZYckw_XaEF/view?usp=sharing


The suggestion that ‘extreme republicans’ were 

responsible for the Curfew Murders was roundly rejected 

by nationalists in Limerick, for whom the culpability of 

Crown Forces was never in doubt. Kate O’Callaghan was 

especially contemptuous. Certain that ‘this story of a Sinn 

Féin murder gang was planned when the murders were 

being planned’, she embarked on a campaign to bring 

the truth out through an independent public inquiry. 

When this was rejected by British prime minister David 

Lloyd George, she published and circulated the Limerick 

Curfew Murders.

Níor chreid na náisiúnaithe i Luimneach gurbh iad 

‘poblachtaigh mhóra’ a bhí freagrach as Dúnmharuithe 

an Chuirfiú, agus ní raibh amhras ar bith orthu riamh 

ach gurbh iad Fórsaí na Corónach a bhí ciontach. Bhí 

Cáit Uí Cheallacháin go mór ina aghaidh seo. Chreid 

sí go láidir go raibh ‘scéal seo dhrong dhúnmharaithe 

Shinn Féin beartaithe nuair a bhí na dúnmharuithe 

á bpleanáil’, agus thug sí faoi fheachtas chun fírinne 

an scéil a chur amach trí fhiosrúchán poiblí. Nuair a 

dhiúltaigh Phríomh-Aire na Breataine, Lloyd George,é 

seo, d’fhoilsigh sí the Limerick Curfew Murders.

Perpetrators: ‘Hired English Assassins’?
Déantóirí: ‘Feallmharfóirí Sasanacha ar Fostú’?

	 Limerick Chronicle, 15 March 1921	

Claims that Crown Forces’ atrocities had been committed by republicans themselves were commonplace at the time and, as these Sunday Independent cartoons 
illustrate, David Lloyd George and the Irish secretary, Sir Hamar Greenwood, were widely ridiculed for them in the Irish nationalist press.

Ba choitianta gur maíodh ag an tráth sin go ndearna na poblachtaigh féin ainghníomhartha Fhórsaí na Corónach, agus faoi mar a léirítear sna cartúin seo i nuachtán 
an Sunday Independent, rinneadh ceap magaidh go forleathan fairsing de Lloyd George agus de Rúnaí na hÉireann, Sir Hamar Greenwood, i nuachtáin náisiúnacha
na hÉireann..



Perpetrators: ‘Hired English Assassins’?   Déantóirí: ‘Feallmharfóirí Sasanacha ar Fostú’?

Sa phaimfléad seo, rinne Uí Cheallacháin an argóint 

gurbh é a rinne na dúnmharuithe ná scuad maraithe 

ad hoc cúigear póilíní a bhí ag oibriú ó Óstán Cruise, a 

bhí ina bhunáit sa chathair do dhaltaí Rannóg na póilíní 

Cúnta den RIC ag an tráth sin, baill de ‘Complacht G’ san 

áireamh, a bhí suite i gCill Dalua. 

De réir Uí Cheallacháin, rinne roinnt den drong seo, nó 

gach duine díobh, Iósaef Ó Donnchadha a dhúnmharú, 

agus thug triúr díobh faoi Sheoirse Mac Fhlannchadha 

a mharú ina dhiaidh, fad a thug an bheirt eile faoi 

Mhícheál Ó Ceallacháin a mharú. Agus cé nár ainmnigh 

sí é, ba shoiléir go ndearna Cáit ceannasaí rannóige 

agus oifigeach faisnéise ‘Complacht G’, George Montagu 

Nathan, a aithint mar dhuine d’fheallmharfóirí a fir chéile. 

Ba í an fhianaise a thug sí leis seo ná a chanúint. Chas sí 

le Nathan an chéad uair ag ócáid damhsa go déanach 

in Eanáir 1921. Bhí sé i gceannas an 22 Feabhra ar ruathar 

póilíní a thabhairt ar Bhailtín Thobar Máiréad, agus thug 

í féin agus a fear céile a ‘glór galánta agus léannta’ faoi 

deara lena linn sin. Ar an gcaoi sin, cé go raibh Nathan 

faoi bhréagriocht ar an oíche a dúnmharaíodh a fear 

céile, d’aithin Bean Uí Cheallacháin a glór láithreach. 

Bhí sí chomh cinnte deimhin faoi aitheantas Nathan, 

gur fhógair sí go raibh sí ’réidh le mionn a thabhairt gur 

thug [sé] na dúnmharfóirí chuig ár dteach agus gur 

chabhraigh sé leo m’fhear.

In the Limerick Curfew Murders, O’Callaghan charged 

that the murders had been the work of ‘hired English 

assassins’, specifically a five-strong ad hoc police death 

squad operating out of Cruise’s Hotel which was providing 

a city base for RIC Auxiliary Division cadets at the time.

In the scenario that the pamphlet presented, all five were 

involved in the murder of Joseph O’Donoghue; three 

then proceeded to kill George Clancy, the two others her 

husband. And, although she did not refer to him by name, 

O’Callaghan clearly identified one of the latter’s assassins: 

George Nathan, a section leader and intelligence officer 

with RIC Auxiliary Division ‘G Company’ based in Killaloe.

Her evidence for this was his accent. She had first 

encountered Nathan at a dance in January 1921, and he led 

a police raid on St Margaret’s in late February, after which 

she and Michael discussed his ‘charming and cultivated 

voice’. So, although Nathan was disguised on the night, 

she immediately recognised his voice and declared herself 

‘prepared to swear that [he] guided the murderers to our 

house and helped to murder my husband’.

Freeman’s Journal, 12, 28 April 1921
O’Callaghan’s demand for an independent public inquiry had the 
support of several MPs. They rejected as ‘a mockery of justice’ 
Lloyd George’s offer to reopen the military court instead.
Dhiúltaigh Uí Cheallacháin agus a lucht tacaíochta sa pharlaimint 
an fhrith-thairiscint a rinne sé chunan armchúirt imeachta a 
athoscailt chun ‘ceap magaidh a dhéanamh den cheartas’.

O’Callaghan’s thesis drew on Dr Roberts’ evidence to the court of inquiry. He stated that he had met five or six men on Sarsfield Street as he made his way 
to St Margaret’s to attend to Michael O’Callaghan. They were walking back from that direction and towards Cruise’s Hotel. Pictured with his wife, Mary.

Bhunaigh Uí Cheallacháin a teoiric ar ar fhianaise An Dr James Roberts. D’inis sé don chúirt gur chas sé le cúigear nó seisear fear ar Shráid an tSáirséalaigh, ag siúl ar ais ón 
Trá Thuaidh agus i dtreo Óstán Cruise fad a bhí sé ar a bhealach go dtí Bailtín Thobar Máiréad chun freastal ar Mhícheál Ó Ceallacháin. Anseo lena bhean chéile, Máire. (10)

Click on headline to read the report

Click here to read Dr Roberts’ evidence to the court
Cliceáil anseo chun fianaise An Dr Roberts a léamh

RIC Auxiliary Division ‘G Company’ was barracked in the Lakeside Hotel, Killaloe. Members used Cruise’s Hotel as a base when in Limerick city.

Bhí ‘Complacht G’ de na Póilíni Cúnta ionnaithe in Óstán an Lakeside, Cill Dalua.D’fhan siad i óstán Cruise nuair a thaistil siad i gcathair Luimnigh. (11)

http://museum.limerick.ie/index.php/Detail/Object/Show/object_id/11690
http://museum.limerick.ie/index.php/Detail/Object/Show/object_id/11690
https://drive.google.com/file/d/1bi-ArdfPyWtESoxD2QWzG5YPnfIWibH8/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1bi-ArdfPyWtESoxD2QWzG5YPnfIWibH8/view
https://drive.google.com/file/d/1bi-ArdfPyWtESoxD2QWzG5YPnfIWibH8/view


   

In 1961 the military historian Richard Bennett confirmed 

O’Callaghan’s claim in the press. He interviewed two 

surviving members of ‘G Company’, both of whom 

identified Nathan and a company colleague as the 

prime movers in the Curfew Murders. As Nathan was by 

then dead (he was killed in 1937 while serving with the 

International Brigades in the Spanish Civil War), Bennett 

tracked down his accomplice, who eventually admitted 

that they had ‘knocked off a couple of Shinners’ that 

night creating, he recalled, ‘quite a fuss’. Bennett declined 

to name Nathan’s accomplice, but his article provides 

sufficient personal particulars to identify him as ‘G 

Company’ cadet William N. Harrison from Dublin.

Rinne an staraí míleata Richard Bennett an aithint a 

rinne Bean Uí Cheallacháin a dheimhniú sa bhliain 1961. 

Chuir sé agallamh ar bheirt bhall de ‘Complacht G’ a 

bhí fós ag maireachtáil, agus d’inis an bheirt acu dó 

gurbh iad Nathan agus comhghleacaí sa chomplacht 

príomhthionscnóirí Dhúnmharuithe an Chuirfiú. Mar 

gheall go raibh bás faighte ag Nathan faoin tráth sin 

(maraíodh é in Iúil 1937 fad a bhí sé ag fónamh leis 

na Briogáidí Idirnáisiúnta i gCogadh Cathartha na 

Spáinne), d’éirigh le Bennett a chomhpháirtí a aimsiú, 

a d’admhaigh ar deireadh thiar go ndearna siad ‘roinnt 

‘Shinners’ a mharú’ an oíche sin. Dhiúltaigh Bennett 

comhpháirtí Nathan a ainmniú, ach déantar é aithint san 

eolas pearsanta a thugtar ina alt mar an Dalta N. Harrison 

ó ‘Complacht G’ ó Bhaile Átha Cliath.

Perpetrators: ‘Hired English Assassins’?   Déantóirí: ‘Feallmharfóirí Sasanacha ar Fostú’?

In January 1922, the London Star 
published a strange story which 
implicated the Auxiliary Division in the 
Curfew Murders. Its claim that Michael 
O’Callaghan’s gold watch had been sold 
by an Auxiliary cadet to a mess worker in 
Dublin HQ was ridiculed in Limerick, 
where it was known that O’Callaghan did 
not own a gold watch and was never in 
Lewes Jail.
In Eanáir 1922, foilsíodh ráiteas sa Londan 
Star gur dhíol dalta Cúnta uaireadóir 
óir  Mhíchíl Uí Cheallacháin le hoibrí 
bialainne i Rannóg na Saighdiúirí Cúnta 
i gCeanncheathrú Bhaile Átha Cliath. 
Rinneadh ceap magaidh den scéal i 
Luimneach, áit ar deimhníodh nach raibh 
uaireadóir óir ag Ó Ceallacháin agus nach 
raibh sé riamh i bPríosún Lewes.

George Montagu Nathan, c. mid-1930s. His accent was certainly distinctive. Mary Clancy also recalled Nathan’s ‘charming, cultivated voice’ during a raid he led on her 
house, while an army comrade in Spain described it as ‘too gentlemanly to be real’.

George Montagu Nathan, i lár na 1930idí. Is cinnte go raibh canúint ar leith ag Nathan. Thug Máire Mhic Fhlannchadha ‘glór galánta agus léannta’ Nathanchun cuimhne freisin 
nuair a bhí Nathan i gceannas ar ruathar a tugadh ar a háit chónaithe seachtain ina dhiaidh sin, agus dúirt comrádaí airm sa Spáinn go raibh sé ró-uachtarach le bheith fíor.

Nathan’s role in the Curfew Murders was further 

confirmed by a fellow British officer in the International 

Brigades: he told the Imperial War Museum in the mid-

1980s that Nathan had been secretly ‘tried’ for the crimes 

by a cohort of ex-Irish republicans in his battalion and 

that he conceded his guilt. 

Dheimhnigh comhoifigeach eile i mBriogáidí 

Idirnáisiúnta Arm na Breataine an ról a bhí ag Nathan 

freisin: d’inis sé don Mhúsaem Impiriúil Cogaidh i 

lár na 1980idí go ndearna cohórt iar-phoblachtaigh 

Éireannacha a bhí ina chathlán Nathan ‘a chur faoi 

thriail’ go rúnda i ngeall ar na coireanna agus gur 

admhaigh sé go raibh sé ciontach. 

Click here to read Bennett’s article
Cliceáil anseo chun alt nuachtáin Bennett a léamh

Click on headline to read the report

https://drive.google.com/file/d/1Zx7PM-TDBn13EUo8Qjf2hd01Sxig5yV0/view?usp=sharing
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Kate O’Callaghan was convinced that Nathan’s death squad 

could have operated only with the connivance of the local 

Crown Forces, as the city was entirely under their control 

during curfew. She saw as particularly sinister the fact that 

soldiers at the Strand Barracks had declined to apprehend 

George Clancy’s assassins despite hearing them passing by 

the building in both directions, as well as the fatal shots. 

Bhí Cáit Uí Cheallacháin lánchinnte nach bhféadfadh 

scuad maraithe Nathan an beart a dhéanamh ach i 

ndiaidh cead a fháil ó Fhórsaí na Corónach áitiúla mar 

gheall go raibh an chathair go hiomlán faoina smacht 

i ndiaidh an chuirfiú. Cheap sí go raibh an chaoi gur 

dhiúltaigh na saighdiúirí ag Beairic na Trá feallmharfóirí 

Sheoirse Mhic Fhlannchadha a ghabháil, in ainneoin gur 

chuala siad iad ag siúl thar an bhfoirgneamh sa dá threo, 

agus gur chuala siad na hurchair mharfacha, thar a 

bheith mailíseach. 

From the Limerick Curfew Murders.

RIC District Inspector Leslie Ibbotson was in temporary charge in Limerick city on the night of the murders. 
He left his own account of the events in an unpublished memoir of his RIC service written in the early 1930s. 

An cigire ceantair, Leslie Ibbotson, a bhí i gceannas go sealadach sa chathair ar oíche na ndúnmharuithe. 
Scríobh sé a chuntas féin sna 1930idí, mar chuid de chuimhní cinn nár foilsíodh den fhónamh a rinne sé
leis an RIC.

Parties: ‘I Accuse …’
Páirtithe: ‘Cuirim ina leith ...’

Although the curfew was not rigorously enforced in Limerick 

city, troops were under direct orders to investigate shootings 

and this was clearly not done in the Clancy case. Whether this 

signified collusion, rather than a ‘lack of energy and initiative’ 

as Cameron assumed, is unproved. 

Ní raibh an Cuirfiú i bhfeidhm go dian i gcathair Luimnigh. Ach 

bhí orduithe ag saighdiúirí lámhach a fhiosrú agus ba shoiléir 

nach ndearnadh seo i gcás Mhic Fhlannchadha. Níl cruthúnas 

ann faoi cibé acu an raibh nó nach raibh claonpháirteachas i 

gceist leis seo, seachas ‘easpa fuinnimh agus treallús’, faoi mar 

ar ghlac Cameron leis.

(12)

https://drive.google.com/file/d/1TOxSXWNIsHzBS7P-5m6L2gpEtyZmVu4p/view?usp=sharing
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Kate O’Callaghan further claimed that members of 

the city’s regular RIC were complicit. District Inspector 

Leslie Henry Parker Ibbotson, who led the police 

investigation, formed her particular focus in this regard: 

‘I accuse him of being a party to the murder[s]’, she 

declared in The Limerick Curfew Murders, and she cited 

an accumulation of circumstantial evidence she said 

proved that he had foreknowledge of the killings and 

had facilitated their perpetrators’ escape. 

For example, Ibbotson had, at her request, called 

for Fr Philip at the Franciscan Friary on his way to 

St Margaret’s and, in conversation on their way, had 

referred to plural ‘murders’ when only that of her 

husband was publicly known. Moreover, he had 

confidently attributed them to a ‘Sinn Féin murder 

gang’ before he arrived to investigate the scene. Most 

significantly, O’Callaghan accused Ibbotson of delaying 

his departure from William Street station for up to 35 

minutes to allow the assassins to return unapprehended 

to Cruise’s Hotel. In a close examination of the evidence, 

Thomas Toomey concurs with O’Callaghan’s charge of 

accessorial guilt, noting that Ibbotson was himself a 

former Auxiliary and had spent the evening of 6 March 

socialising at the hotel.

Dúirt Cáit Uí Cheallacháin freisin go raibh baill de 

ghnáth-RIC Chathair Luimnigh páirteach chomh maith 

céanna sna coireanna, go háirithe an cigire ceantair, 

Leslie Ibbotson.  ‘Cuirim ina leith gur pháirtí leis na 

dúnmharuithe é’, a d’fhógair sí in The Limerick Curfew 

Murders, agus sholáthair sí fianaise a cheap sí a bhí 

imthoisceach lena chruthú go raibh eolas aige roimh ré 

ar na coireanna agus gur chabhraigh sé le déantóirí na 

ndúnmharuithe éalú. 

Mar shampla, ar iarraidh Uí Cheallacháin chuir Ibbotson 

fios ar an Athair Pilib ag an Mainistir Phroinsiasach agus 

é ar a bhealach go dtí Bailtín Thobar Máiréad. Bhí siad 

ag caint fad a bhí siad ag siúl agus labhair Ibbotson ar 

‘dúnmharuithe’, an uimhir iolra, nuair nach raibh aon 

eolas ar aon dúnmharuithe eile seachas dúnmharú a 

fir chéile. Chomh maith leis sin, dúirt sé le muinín gur 

‘drong dhúnmharaithe Shinn Féin’ a rinne iad, sular 

cuireadh agallamh uirthi nó sular imscrúdaíodh an 

láthair. Thar aon ní eile, chuir sí ina leith gur fhan sé a 

fhaide le 35 nóiméad sular fhág sé beairic RIC Shráid 

Liam chun cuairt a thabhairt ar a teach lena ligean do 

na feallmharfóirí Óstán Cruise a bhaint amach gan iad 

a bheith tugtha faoi deara ag duine ar bith. D’aontaigh 

Tomás Ó Tuama, a luaigh gurbh iar-Shaighdiúir Cúnta é 

Ibbotson féin a chaith an tráthnóna i mbun sóisialú san 

óstán, agus rinne sé an argóint gur léirigh an t-iompar 

‘an-amhrasach’ a bhí ar bun aige ina dhiaidh sin an 

chiontacht a bhraith sé mar gheall go raibh sé 

páirteach ann.

Parties: ‘I Accuse …’   Páirtithe: ‘Cuirim ina leith ...’

Two attempts to force entry to Fr Philip’s room at the friary were made 
subsequently by persons unknown. But that both occurred during curfew leaves
 no doubt that they were members of the Crown Forces. So fearful for Fr Philip’s 
safety did his superiors become that they transferred him to Dublin in May 1921.

Rinne daoine nach fios cé hiad dhá iarracht bealach a bhriseadh isteach go dtí 
seomra Athair Pilib ag an mainistir, ach mar gheall go ndearnadh an dá iarracht seo
 i rith an chuirfiú, ní hamhras ar bith ach gur bhaill d’Fhórsaí na Corónach na daoine 
a rinne na hiarrachtaí. Mar gheall go raibh an oiread sin eagla ar lucht a cheannais 
i dtaobh shábháilteacht an Athar Pilib, d’aistrigh siad é go Baile Átha Cliath i 
mBealtaine 1921. (13)

From ‘The Life and Times of Fr Philip Murphy o.f.m. ‘
(1890-1964)’, an unpublished biographical sketch by Walter 
Crowley’ o.f.m (1995). 
	
The Life and Times of Fr Philip Murphy o.f.m. (1890-1964)’, 
beathaisnéis neamhfhoilsithe le Walter Crowley o.f.m. (1995).  (14)

Fr Philip’s evidence to the court of inquiry
Cliceáil anseo chun fianaise tAthair Pilib a léamh

https://drive.google.com/file/d/1NlT3_oNzBkfv-tqvE7L7RAsO5OgDiWSG/view?usp=sharing


Recurrent claims of wider RIC complicitly in the 

Curfew Murders remain unproved. Suspicion has 

centred on Sergeants James Horan and William 

Leech, both of notorious repute in revolutionary 

Limerick. However, as Toomey has noted, ‘it was 

unlikely that Nathan would involve a regular RIC 

sergeant in his activities’ as their movements were 

recorded in the station diary. The diary for William 

Street (where Horan and Leech were based) was in 

fact examined by District Inspector John Greally for 

the court of inquiry: he reported that no movements 

were therein recorded between the return of the last 

RIC patrol at midnight and departure of Ibbotson’s 

investigating party (which included Horan and 

Greally) at around 1.45am.

That Greally had himself no prior knowledge of the 

murders was confirmed at the court. On hearing 

Dr Roberts’ evidence about meeting five men, 

he started and ‘whispered excitedly’ in Fr Philip’s 

hearing that ‘it’s the Cruise’s Hotel crowd that did it’.

Níor tháinig aon fhianaise chun solais o raibh páirt ag aon 

bhall eile den RIC ann. Is mó an t-amhras faoin Sáirsint 

James Horan agus an Sáirsint Liam Leech, a bhain 

droch-cháil amach cheana féin i ngeall ar an gcur chuige 

brúidiúil a ghlac siad i leith póilíneachta. Áfach, faoi mar 

a luaigh Ó Tuama, ‘níor dhóchúil go mbeadh baint ag 

gnáthsháirsint RIC i ngníomhaíochtaí Nathan’, mar gheall 

gur cuireadh a ngluaiseachtaí i gcuntas i ndialann an 

stáisiúin. Rinne an Cigire Ceantair John Greally scrúdú ar 

Shráid Liam (an áit a raibh Horan agus Leech bunaithe) 

don chúirt imeachta: thug sé le fios nár cuireadh aon 

ghluaiseachtaí i gcuntas idir an uair a d’fhill an patról 

deireanach RIC ag meán oíche agus nuair a d’fhág páirtí 

Ibbotson, páirtí a raibh Horan agus Greally mar bhall de.

Deimhníodh ag an gcúirt nach raibh aon eolas roimh 

ré ag Greally féin ar na dúnmharuithe. I ndiaidh fianaise 

an Dochtúra Roberts a chloisteáil gur chas sé le cúigear 

fear ar Shráid an tSáirséalaigh, ‘chogair sé go suaite’ i rith 

éisteacht an Athar Pilib leis an Sáirsint Horan ‘ba é dream 

Óstan Cruise a rinne é’.

Parties: ‘I Accuse …’   Páirtithe: ‘Cuirim ina leith ...’

‘Questions for General Decie’ from 
Máire O’Donovan, deputy mayor 
of Limerick and sister of Kate 
O’Callaghan. 
Ceisteanna do Prescott-Decie ón 
leas-mhéara agus deirfiúr Cáit Uí 
Cheallacháin.

RIC Divisional Commissioner Cyril Prescott-Decie, who was based in William Street station, was also 
suspected of collusion. His condolences were rejected by Limerick Corporation (as were those extended by 
Cameron) and questions about his role continued to be raised.

Bhíothas in amhras freisin go raibh Coimisinéir Rannóige an RIC Cyril Prescott-Decie, a bhí bunaithe i stáisiún 
Shráid Liam, claonpháirteach. Dhiúltaigh Bardas Luimnigh a chomhbhrón (agus diúltaíodh comhbhrón 
Cameron, chomh maith) agus leanadh le ceisteanna faoina ról a chur. (16)

Limerick Leader, 20 February 1982
While the precise motive for Leech’s assassination is 
unknown, he was almost certainly what Toomey has 
termed ‘a victim of his own public reputation’. Horan 
was removed to England on his disbandment from 
the RIC two months later, being deemed ‘in special 
danger’ from republican retribution. 

Ní fios cén fáth ar lámhachadh Leech, ach bhí sé 
beagnach cinnte mar gheall ar a dhroch-cháil. Tugadh 
Horan, a raibh baint aige le roinnt lámhaigh i Luimneach 
i rith Chogadh na Saoirse, go Sasana i ndiaidhdó dul 
ar scor ón RIC tar éis gur ceapadh go raibh sé ‘go mór i 
mbaol’ ag an díoltas sin. Níor fhill sé riamh. (15)

Click on headline to read the report



Kate O’Callaghan maintained from the start that ‘blacker 

criminals [than Nathan] planned these assassinations 

and [that] they sit in high places’ and the overwhelming 

likelihood is that the murders were centrally conceived. 

Ten years afterwards, the Auxiliary Division’s first 

commandant, Frank Crozier, asserted that the men were 

‘murdered by the police acting under orders as part 

of a plan to “do away with” Sinn Féin leaders and put 

the blame on Sinn Féin’ and covert squads comprising 

Auxiliary Division and regular RIC personnel were 

certainly operating in Limerick at the time.  

Research by historian John O’Callaghan indicates that the 

extrajudicial killings with which these squads ‘terrorized 

republican communities’ were probably ‘unofficial 

political policy’. Divisional Commissioner Prescott-Decie, 

he notes, ‘certainly took a cavalier attitude to the use of 

force [in his area] that had been approved further up the 

chain of command’.

George Nathan’s defence at his informal ‘court martial’ in 

Spain was that he had been a mere foot soldier ‘detailed 

to do the job’. That this defence was accepted by his Irish 

accusers suggests that he made a convincing case, and it 

is known that he travelled from Dublin to Killaloe on the 

day of the murders. 

Thug Cáit Uí Cheallacháin le fios go ndearna ‘coirpigh 

ní ba mheasa na feallmharuithe seo a phleanáil agus 

go bhfuil ardstádas acu’. Is cinnte gur dhóchúil go 

ndearnadh Dúnmharuithe an Chuirfiú a eagrú go 

lárnach. Deich mbliana ina dhiaidh sin, d’fhógair chéad 

cheannfort Rannóg na Póilíni Cúnta, Frank Crozier, gur 

‘mharaigh póilíní [an triúr fear] a bhí ag gníomhú de 

réir orduithe mar chuid de phlean chun “fáil réidh le” 

ceannairí Shinn Féin agus an locht a chur ar Shinn Féin’, 

agus bhí scuadanna rúnda de phóilíní Cúnta den RIC ag 

feidhmiú i Luimneach ag an am.

Tugann taighde a rinne an staraí Seán Ó Ceallacháin le 

fios gur dhóchúil gur ‘beartas polaitiúil neamhoifigiúil’ a 

bhí sna maruithe seachbhreithiúnacha a rinne na scuaid 

chun ‘sceimhle a chur ar phobail phoblachtacha’. Deir sé 

gur ‘cinnte go raibh meon réchúiseach [ag an Coimisinéir 

Rannóige Prescott-Decie] maidir le fórsa a úsáid [ina 

cheantar] a cheadaigh lucht a cheannais’.

D’fhreagair páirtí cosanta George Nathan ag a 

‘armchúirt’ neamhfhoirmiúil sa Spáinn nárbh ann ach 

saighdiúir coise ‘ar leagadh an dualgas air an beart a 

dhéanamh’. Tugann an chaoi gur ghlac a chúisitheoirí 

Éireannacha leis an gcosaint seo le fios gur chruthaigh 

sé cás daingean, agus is eol gur thaistil sé ó Bhaile Átha 

Cliath ar lá na ndúnmharuithe. The Restoration of Order in Ireland Act of August 1920  provided the Crown Forces with 
significant protection from the civil law.
Thug an Restoration of Order in Ireland Act cosaint ón dlí do Fhórsaí na Corónach

These covert squads used cover names such as the ‘Anti-Sinn 
Fein Society’ and the ‘Anti-Murder Gang’ to obscure their 
Crown Forces’ status. 

D’úsáid na scuaid cheilte seo ainmneacha bréagacha cosúil 
leis ‘an Cumann Frith-Shinn Féin’ agus ‘an Drong Frith-
Dhúnmharaithe’ lena cheilt gur bhaill d’Fhórsaí na 
Corónach iad. 
Limerick Leader, 18 October 1920

‘Worked for Ireland, Died for Ireland’
‘D’oibrigh sé ar son na hÉireann, Fuair sé bás ar son na hÉireann’?
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‘Worked for Ireland, Died for Ireland’  ‘D’oibrigh sé ar son na hÉireann, Fuair sé bás ar son na hÉireann’?

The reasons for which Michael O’Callaghan and George 

Clancy were targeted seem clear. They were the two 

most prominent ‘Sinn Féiners’ in Limerick, and both were 

subjected to sustained intimidatory campaigns, primarily 

death threats and raids on their houses, in the months 

prior to being killed. 

As Limerick city’s first Sinn Féin mayor, O’Callaghan had 

pledged the Corporation’s allegiance to the First Dáil and 

he was a constant critic of the behaviour of the Crown 

Forces throughout his term. He was also a key figure in 

the republican propaganda war in Limerick, particularly 

through his briefing of visiting dignitaries and foreign 

correspondents. And although he was not himself an 

IRA Volunteer, he was, in his wife’s words, ‘a friend of the 

extremists’ who ‘well realised the need for a military … side 

to the national movement’. Consequently, ‘his logical end 

was murder by the hand of a hired English assassin’.

Clancy had dedicated himself entirely to the Irish Republic 

on his own election as mayor, declaring that he ‘would 

be 100 per cent wool and unshrinkable’ in its pursuit. He 

was also an IRA officer and, although the extent to which 

he participated in insurgent operations is unclear, he 

was believed by the Crown Forces to be actively involved. 

What is clear is that he had great status and influence 

within Limerick’s republican ranks and was a role model 

to many therein. In the words of his wife Mary, ‘dimly his 

murderers knew those things and that was why 

he died’.

Is soiléir na fáthanna gur díríodh ar Mhícheál Ó 

Ceallacháin agus ar Sheoirse Mhic Fhlannchadha. Ba 

iad an bheirt bhall ba mhó le rá de chuid Shinn Féin i 

Luimneach, agus rinneadh iad a dhúnmharú mar thoradh 

deiridh ar fheachtais mharthanacha a bhí ceaptha eagla 

a chur ar dhaoine (bagairtí báis agus ruathair a thabhairt 

ar a dtithe, go príomha) sna míonna sular 

maraíodh iad.

Ba é Ó Ceallacháin chéad mhéara Shinn Féin Chathair 

Luimnigh agus gheall sé go mbeadh an Bardas dílis don 

Chéad Dáil agus cháin sé iompar Fhórsaí na Corónach i 

gcónaí i rith a théarma. Ba phríomhphearsa freisin é sa 

chogadh bolscaireachta poblachtach i Luimneach, go 

háirithe tríd an eolas a thug sé do dhaoine móra le rá a bhí 

ar cuairt agus do chomhfhreagraithe iasachta. Agus cé 

nárbh óglach den IRA é féin, bhí sé, dar lena bhean chéile, 

‘ar son na n-antoisceach’ ... ‘a thuig go soiléir go raibh gá 

le gné mhíleata sa ghluaiseacht náisiúnta’. Dá réir sin, 

‘ba loighciúil deireadh a chur leis trína dhúnmharú ag 

feallmharfóir Sasanach ar fostú’.

Bhí Mac Fhlannchadha go hiomlán tiomanta do 

Phoblacht na hÉireann i ndiaidh gur thogh sé é féin ina 

mhéara, agus d’fhógair sé ‘go mbeadh sé go hiomlán 

tiomanta agus dochloíte’ chun é sin a bhaint amach. 

B’oifigeach an IRA freisin é. Agus cé nach eol cé chomh 

bainteach a bhí sé in oibríochtaí an IRA, chreid Fórsaí na 

Corónach go raibh sé ag fónamh go gníomhach ag uair 

a bháis.  Ach is cinnte go raibh meas air agus an go raibh 

stádas agus an tionchar aige laistigh de chéimeanna 

poblachtacha Luimnigh. Mar a dúirt a bhean chéile, 

Máire, ‘ba ar éigean a bhí na rudaí seo ar eolas ag a 

dhúnmharfóir agus ba é sin an chúis go bhfuair sé bás’.

‘Worked for Ireland, Died for Ireland’  ‘D’oibrigh sé ar son na hÉireann, Fuair sé bás ar son na hÉireann’?

Michael O’Callaghan (centre) and Fr Philip at the funeral of Terence MacSwiney, who died on hunger-strike in October 1920. George Clancy drafted Limerick’s letter of 
condolence. (Below, right). Mayors from around Ireland would attend O’Callaghan’s own funeral some four months later. 
Mícheál Ó Ceallacháin ag siúl in aice le an tAthair Pilib taobh thiar de chónra Thoirealaigh Mhic Shuibhne i gCorcaigh, an 31 Deireadh Fómhair 1920. Mac Fhlannchadha a 
dhréachtaigh an litir chomhbhróin ó Luimneach. D’fhreastalódh méaraí ó beagnach gach bardas náisiúnach ar shochraid Uí Cheallacháin ceithre mhí ina dhiaidh sin. (17)

	 O’Callaghan had received several death threats during his term in office.
	 Fuair Mícheál roinnt bagairtí báis le linn a thréimhse mar mhéara.

	 Freeman’s Journal, 24 March 1920

(18)



‘Worked for Ireland, Died for Ireland’    ‘D’oibrigh sé ar son na hÉireann, Fuair sé bás ar son na hÉireann’?

The reasons for which O’Donoghue was targeted are 

less certain, for he was not a prominent IRA Volunteer. It 

is believed that he was suspected by British intelligence 

of using his managerial role at the British & Argentine 

Meat Company to smuggle arms into Ireland, and 

Toomey notes anecdotal evidence that ‘unidentified 

men had been checking mail for his [Limerick] address’ 

in his native Westmeath in the weeks prior to his death. 

Whatever the truth behind O’Donoghue’s death, Kate 

O’Callaghan’s assertion that her husband had ‘worked 

for Ireland and died for Ireland’ clearly applied to him 

equally. As, indeed, it did to George Clancy.

Is lú is cinnte na cúiseanna gur díríodh ar Ó Donnchadha; 

níor bhall mór le rá de IRA Luimnigh. Creidtear gur chreid 

rannóg faisnéise na Breataine go raibh a ról bainistíochta ag 

Cuideachta Feola na Breataine agus na hAirgintíne á úsáid 

aige chun airm a thabhairt isteach go hÉirinn, agus go raibh 

‘post a bhí á thabhairt chuig a sheoladh [i Luimneach] á 

sheiceáil ag fir neamhaitheanta’ ina áit dúchais san Iarmhír 

sna seachtainí sular dúnmharaíodh é. 

Pé cúis a bhí le bás Iósaeif Uí Dhonnchadha, bhain ráiteas 

Cháit Uí Cheallacháin maidir lena fear céile - ‘d’oibrigh sé ar 

son na hÉireann agus fuair sé bás ar son na hÉireann’, an 

oiread céanna le Ó Donnchadha agus a bhain sé, go deimhin 

féin, le Seoirse Mac Fhlannchadha.

Group of Limerick members of the Irish Volunteers and Cumann na mBan, c. 1914, including George and Mary Clancy (7th and 2nd from the left, respectively). Reproduced 
with kind permission of Patricia Haselbeck ©The Haselbeck Collection. 

Grúpa de bhaill Luimnigh d’Óglaigh na hÉireann agus de Chumann na mBan, thart ar an mbliain 1914, Seoirse agus Máire Mac Fhlannchadha san áireamh (an 7ú agus an 2ra duine ó 
chlé, faoi seach). Foilsítear an íomhá le caoinchead Patricia Haselbeck ©The Haselbeck Collection.

Dáil Éireann’s official newssheet, the Irish Bulletin, presented the Curfew Murders as part of a year-
long assault on republican local government that included the assassination of the lord mayor of 
Cork, Tomás MacCurtain, and the imprisonment of his successor, Terence MacSwiney.
 
Cuireadh Dúnmharuithe an Chuirfiú i láthair i mbileog nuachta oifigiúil Dháil Éireann, Irish Bulletin, mar 
chuid d’ionsaí a mhair bliain ar rialtas áitiúil poblachtach ina ndearnadh Ardmhéara Chorcaí, Tomás 
Mac Curtáin, a fheallmharú, agus inar cuireadh a iartheachtaí, Toirealach Mac Suibhne, chun príosúin.



Writing in support of a compensation claim for the death of 

Joseph O’Donoghue lodged by his father under the terms 

of the Army Pensions Act, 1932, Kate O’Callaghan stated that 

the Curfew Murders ‘did much to bring the Black-and-Tan 

terror to an end’ and there was certainly some truth in this 

claim. Such atrocities, perpetrated by Crown Forces acting 

more like terrorists than police and frequently covered-up by 

corrupt military courts, helped lose Britain the propaganda 

war critical to its counterinsurgency’s success. Central to 

the Irish victory were widows such as Kate O’Callaghan and 

Mary Clancy, the experiences of whom were oftentimes 

presented to maximise their propaganda value in service of 

the republican cause.

Agus í ag scríobh chun tacú le héileamh ar chúiteamh 

ar bhás Iósaeif Uí Dhonnchadha, a rinne a athair faoi 

théarmaí an Achta Arm-Phinsean, 1932, luaigh Cáit Uí 

Ceallacháin gur ‘chabhraigh [Dúnmharuithe an Chuirfiú] 

go mór le deireadh a chur le sceimhle na nDúchrónach’ 

agus is cinnte go raibh seo fíor go pointe áirithe. 

Chabhraigh na hainghníomhartha siúd, a rinne Fórsaí 

na Corónach a ghníomhaigh cosúil le sceimhlitheoirí, 

seachas póilíní, agus á gceilt go minic ag armchúirteanna 

míleata, leis an mBreatain cogadh na bolscaireachta a 

chailleadh, cogadh ar bhain ríthábhacht leis chun rath a 

frithcheannairce a bhaint amach. Bhí páirt lárnach sa bhua 

poblachtach ag baintreacha cosúil le Cáit Uí Cheallacháin 

agus Máire Mhic Fhlannchadha, a raibh eispéiris na mban 

siúd curtha i láthair i dtaobh a bhfulaingthe ar mhaithe le 

bolscaireacht chun bá a mhéadú ar son an cúis.

Legacies?
Oidhreachtanna?

Leading Limerick republican John Daly had wished George and Mary 
Clancy ‘a long and happy life together’ on their marriage in 1915. 

Bhí súil ag Seán Ó Dálaigh, poblachtánach mór le rá i Luimneach, go 
mbeadh ‘saol fada sona le chéile’ ag George agus Mary ar a 
bpósadh i 1915. (19)

Mary Clancy rejected the Treaty in 1922. While 
she did not enter electoral politics, she became 
a Fianna Fáil stalwart in Limerick and a strong 
personal supporter of Éamon de Valera. She died 
in 1962. 

Dhiúltaigh Máire Mhic Fhlannchadha an Conradh 
sa bhliain 1922. Cé nach ndeachaigh sí leis an 
bpolaitíocht toghcháin, thacaigh sí le Fianna Fáil i 
Luimneach agus thug sí tacaíocht láidir phearsanta 
do De Valera. Fuair sí bás sa bhliain 1962.



Legacies?    Oidhreachtanna?

The long-term legacies of crimes like the Curfew Murders 

remain unclear. The stories of their victims and their 

immediate families bear witness to lives damaged or even 

destroyed. However, the testimonies of their descendants 

sometimes suggest a transgenerational trauma still little 

understood and the cumulative impact on which on Irish 

society has yet to be properly assessed.

Go bunúsach, ní heol leagáidí iomlána coireanna cosúil 

le Dúnmharuithe an Chuirfiú go fóill. Léiríonn scéalta a 

n-íospartach agus a dteaghlach saol gortaithe nó fiú 

millte. Léirítear i scéalta shliocht na ndaoine seo an crá 

croí a iompraíodh ó ghlúin go glúin nach dtuigtear mórán 

faoi, fiú go fóill, áfach, agus ní dhearnadh measúnú ceart 

ar an tionchar trí chéile a imríodh ar shochaí na hÉireann 

go fóill.

Kate O’Callaghan (3rd from left) was one of the so-called ‘Black Widows’ who were elected to Dáil Éireann in 1921 and rejected the Anglo-Irish Treaty in January 1922. Asked whether she would be taking an Anti-Treaty stance had 
she been granted an independent judicial inquiry into her husband’s death, she replied that ‘if that demand were granted now, it would not change the conviction which was bred in me and strengthened by [his murder] that 
England and the British Empire have always stood in Ireland for evil and suffering’ and, that ‘as long as it is in my power to vote against the inclusion of Ireland in the British Empire I will do so’. She lost her Dáil seat in 1923 and 
retired from electoral politics. She died in 1961.

Bhí Cáit Uí Cheallacháin (an 3ú duine ó chlé) ar dhuine de na ‘Baintreacha Dubha’, faoi mar ar tugadh orthu, a toghadh leis an Dáil sa bhliain 1921 agus a chur in aghaidh an Chonartha i Eanáir 1922. Nuair a fiafraíodh di an gcuirfeadh 
nó nach gcuirfeadh sí in aghaidh an Chonartha mar gheall gur ceadaíodh fiosrúchán neamhspleách breithiúnach a dhéanamh ar bhás a fir chéile, d’fhreagair sí; ‘dá gceadófaí an t-éileamh sin anois, ní athródh sé an tuairim láidir 
atá agam agus a neartaigh [an dúnmharú] gur chothaigh Sasana agus Impireacht na Breataine an t-olc agus an fhulaingt in Éirinn i gcónaí’ agus ‘a fhad agus is féidir liom vóta a chaitheamh in aghaidh Éire a bheith in Impireacht na 
Breataine, déanfaidh mé é sin’. Chaill sí a suíochán sa Dáil sa bhliain 1923 agus d’éirigh sí as an bpolaitíocht toghcháin. Fuair sí bás sa bhliain 1961. (20)

A memorial plaque marking the site of O’Donoghue’s death was emplaced in 1992. 
The avenue on which he died was renamed for him in the mid-1930s, as was the 
North Strand for O’Callaghan and Clancy.

Tógadh cuimhneachán do Ó Donnchadha i 1992. Tugadh a ainm ar an ascaill ina 
bhfuair sé bás i lár na 1930idí. Athainmníodh an Trá Thuaidh in onóir O’Ceallacháin 
agus Mac Fhlannchadha ag an am céanna.
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